
Verslag overleg werkgroep internationale standaarden 
19 februari 2025 van 14.00-15.30u 
 
Aanwezig: Brian Dommisse (Kennisnet, ROSA Beheerteam), Joeri van Es (Bureau 
Edustandaard), Bram Gaakeer (OCW), Gerald Groot Roesink (DUO), Frank Wardenier 
(OCW), Peter Leijnse en Evelien Renders (SURF) 
 
1. Proces werkgroep internationale standaarden 
Tijdens het overleg is besproken hoe het proces rondom internationale standaarden 
efficiënter kan worden ingericht. Er is aandacht besteed aan hoe de afspraken van 
Edustandaard op de website kunnen worden geïntegreerd in EduXS. Het betreft hier een 
parallel proces waarbij standaarden vanuit Nederland worden gekoppeld aan de 
EduXS-omgeving en andersom. Gerald Groot Roesink verkent verder welke 
standaarden relevant zijn voor invoer vanuit DUO. 
 
Er is een voorbeeldproces geschetst voor hoe dit in 2026 zou kunnen werken. Stel dat 
een nieuwe standaard uit Duitsland wordt toegevoegd binnen het topic User Identity, 
waarop de werkgroep internationaal is geabonneerd. Deze standaard wordt vervolgens 
doorgestuurd naar Bram Gakeer als voorzitter van de werkgroep Toegang, die een 
inhoudelijke beoordeling uitvoert. Op basis van deze beoordeling kan een reactie 
worden geformuleerd, die vervolgens wordt ingezet voor het Rolling Plan of voor een 
architectuuradvies richting de Standaardisatieraad. Zodra de standaard is 
goedgekeurd, wordt deze zichtbaar gemaakt in ROSA door middel van een vinkje. 
 
2. Vervolgstappen koppeling EduXS, Edustandaard en ROSA 
Om een voorstel te maken om de koppeling tussen EduXS, Edustandaard en ROSA te 
realiseren, neemt Joeri van Es het voortouw. Evelien en Joeri kijken eerst naar het 
integreren van de European Interoperability Framework (EIF) en de European 
Interoperability Reference Architecture (EIRA) binnen de StandardType-categorie. 
Hiervoor staat een vervolgafspraak gepland in de komende week. 
 
Joeri werkt hierbij in overleg met Brian Dommisse en Bram Gaakeer, en betrekt EduXS 
via Evelien en Henk Nijstad. ROSA kan worden geïntegreerd binnen de Topics-
functionaliteit van EduXS. Het plan za look worden besproken met de nieuwe product 
owner van Bureau Edustandaard, Bas Kruiswijk. Voordat het project daadwerkelijk 
wordt opgezet, voert Edustandaard een voorgesprek om te bepalen wat nodig is en hoe 
dit aansluit op andere referentiearchitecturen. 
 
Daarnaast worden de aansluitvoorwaarden verder uitgewerkt, waaronder het 
vastleggen van velden en attributen. Op lange termijn, vanaf april 2025, kan hopelijk 
worden gewerkt aan een automatische koppeling van gegevens tussen EduXS en ROSA, 
waarbij informatie in beide richtingen beschikbaar wordt gemaakt. 
 
 
 



3. Tijdlijn 
Er zijn diverse mijlpalen vastgesteld om het proces te structureren. De webpagina over 
de werkgroep internationale standaardisatie op de Edustandaard-website wordt 
geactualiseerd, inclusief een startdocument. Evelien Renders heeft hiervoor op 20 
februari om 9:00 uur een afspraak met Brian Dommisse. 
 
Op 8 april wordt het onderwerp geagendeerd bij het QA-team, waar wordt besproken 
waarom inzicht in internationale standaarden noodzakelijk is, waarom de werkgroep is 
gestart en welke waarde dit oplevert. Tegelijkertijd wordt een update gegeven over de 
procesaanpak.  
 
Op 15 april wordt het onderwerp besproken binnen de Architectuurraad, waarvoor de 
voorzitter Bas Kruiswijk de uitnodiging verzorgt. Er wordt ook gecommuniceerd naar Bas 
om het onderwerp als agendapunt op te nemen binnen de werkgroep internationale 
standaarden. De exacte datum voor bespreking in de Standaardisatieraad is nog niet 
vastgesteld; Bram heeft hierover contact opgenomen met Ijsbrand, secretaris van de 
SR, en wacht op een reactie. 
 
Tot slot is het vernieuwen van het Rolling Plan een belangrijk actiepunt. Deze vraag 
komt in juli 2025 opnieuw aan de orde vanuit het Forum Standaardisatie. 
 
4. Update fiche Frank 
Frank Wardenier gaf een update over het fiche dat onderdeel is van de EU-prioriteiten 
van OCW voor de nieuwe commissieperiode 2024-2029. Het fiche is recent vastgesteld 
door het MT van OCW en vormt een belangrijke stap, aangezien er voorheen geen 
dergelijk document beschikbaar was. Hoewel het fiche in januari 2025 in deze vorm is 
vastgesteld, blijft het een ‘levend document’ dat openstaat voor aanpassingen op basis 
van nieuwe inzichten. Er zijn nog enkele opmerkingen van Christien Bok van SURF die 
door Frank worden verwerkt. 
 
De volgende stap is het definiëren van prioriteiten en concrete vervolgstappen. Hierbij 
wordt gekeken hoe de positie van ROSA verder kan worden versterkt met behulp van het 
fiche. Frank heeft verzocht om het document nogmaals door te nemen en eventuele 
aanvullingen of opmerkingen aan hem door te geven. 
 


